
PROTOKOL Nr XVII2015

z seeii Rady Gminy Rybno odby'tej w dniu 30 grudnia 2015 r.
w sali OSP w Rybnie pod psewodnictwem

Pana Andrzeia Kornackiego - Pzewodnicz#ego Rady Gminy Rybno

Obrady rozpoczgto o godz.1,0:05, zakoirczono o godz.72:45

Stan osobowy Rady - 15 Radnych,

W obradach bierze udzial 14 Radnych

Nieobecni Radni: Pani Agnieszka Wysocka

- lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1.Pan Tomasz Wegrzynowski - W6jt Gminy
2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy
3.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy
4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny
5 .Radni Rady Powiatu Dzialdowskiego: Pani Magdalena Anczykowska i Pan Bogdan
Kopariski
6.Soltysi - lista obecnosci staflowi zal4cznik do protokolu,
T.Mieszkarlcy

Ad.l i 2 Otwarcie sesii i stwier&enie piawomocnosci obiad.

Obrady XVII sesii Rady Gminy Rybno otwotzyl o godz. 10:05 Pan Andrzej Kornacki

Przewodniczqcy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastepnie stwierdzit Ze po

sprawdzeniu listy obecno6ci, na sali znajduje si9 14 Radni, co stanowi kworum do

podejmowania prawomocnych uchwal. Poinformowal, ie nieobecna na sesji jest Radny -
Pani Agnieszka Wysocka.

Ad.3. Ustalenie por4dku obrad,

Przewodniczqcy Rady przedstawil porzqdek dzienny obrad.

1 Otwarcie sesii.

2. Stwieidzenie prawom(xno6ci obrad.

3. Ustalenie poz4dku obrad.

4.Wrgczenie stypendium spoitowego.

s.Sprawozdanie roczne W6ita Gminy Rybno.

6. Podjgcie uchwal w nastgpujicych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finaruowej Gminy Rybno na lata 2015-2020,

2) zmian w budzecie Cminy Rybno na 2015 rok,

3) zmiany uchwaly w sprawie likwidacji samorzedowego zakladu budzetowego w celu

zaw iEzaria sp6l}j z ograniczonq odpowiedzialnosciq,



4) ustalenia trybu udzielania i roz)tczaria dotacji dla publicznych i niepublicznych

podmiot6w oswiatowych prowadzonych na terenie Gminy Rybno oraz hybu i zakresu

konholi prawidlowo6cipobierania i wykorzystania dotacji.

T.Wolne wnioski i zap'.tania.

S.Zamknigcie obrad.

Kieruj4c nastepnie zapytanie o propozycje zmiany porzqdku obrad.

Wnioski o zrniang porz4dku obrad sesji lr.nie6li: nie wniesiono.

Nastepnie Pan Andrzej Kornacki - Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie potz4dek
obrad

Rada cminy w glosowaniu iawn)m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych glosami:

-,,2a" - 74

-,,Przeciw'-O

-,,wstz5,mujqcych sig" - 0

przyigla porz4dek obrad XVII eesii Rady cminy.

Ad.4.Wigczenie stypendium Bpottowego.

Srypendium sportowe za osiAgniecia sportowe otrzymal Artur Napi6rkowski.

Artur Napi6rkowski jest medalist4 Mistrzostwa Polskiej Federacji Taekwondo.

Ad.S,Sprawozdanie roczne W6ita Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sie do W6ita cminy o pzedstaurienie

Radzie sprawozdania rocznego z dzialal.:ro6ci.

Sprawozdanie stanowi zal4cznik do protokolu.

Nastepnie pytania do sprawozdania wnie6li:

Radny - Pan Marian Granica: ,,jednym z punkt6w sprawozdania byla inlormacja o przejgciu

60 ha gunt6w. Gdzie te grunty znajduj4 sie?r'

W6jt - Pan Tornasz Wggrzynowski: ,,na Grqdach mamy 2 dzialki. przejgte zostaly r6zne

fragmenty. W kaZdej wsi wlasciwie cos zostalo przejgte.,'

Radny - Pan Marian Granica: ,,czyli byly to przejecia nieodplahe?',

W6jt - Pan Tomasz Wegrzlmowskii ,,tak, przejmowatsmy te grunty nieodplatnie.',

Radny - Pan Piotr Ry del: ,,je2ek chodzi. o zwrot VAT-u, za kt6re miesiqce mamy zwrot?'



W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,o zwrot VAT-u mogli6my ubiegad sie za 5 lat wstecz. W
tej chwili mamy zwrot za 2017 rok. Do 4 stycznia powinno wplyne6 nam ponad g00ty6.

Potem bgdE koleine lata.. Wymagalo to wielkiej pracy dzialu ksiegowosci.

Radny - Pan Piotr Rydel ,,od kiedy je&ostki gminne mogty korzystaa ze zwrotu VAT_u.

Chca wiedzieC, czy dopiero zwtot od teftz obowi4zuje czy wcze6niej teZ byla taka

mozliwosd?"

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,,zmienialy sig przepisy. Zaklad Gospodarki Komunalnej

naliczal sobie VAT i odzyskiwal. Urzqd Gmin, nie musielismy w to wchodziC, dop6ki nie

przekroczyliimy progu 150 tys. Nie bylo takiej sprzeda2y. Byla mo2liwosd cofniecia sie o 5

lat i dlatego odzyskujemy. M6wimy o moZliwosci kiedy Gmina z obowi4zku musiala wejsC

w podatek VAT, do dnia dzisieiszego nie jestesmy. cminy pr6buiE odzyskad VAT od

inwestycji od ubieglego roku. Dlatego teZ poszlibmy w tym kierunku.,,

Radny - Pan Pioh Rydel ,,szacrnek,2e jednak zachowany iest porz4dek w dokumentacji

ksiggowej."

Skarbnik - Parri Zdzislawa Kanicz: ,,dokumenty ka2dego roku s4 tal ptzygotorywane, Zeby

przy konholi byly w porz4dku. Musielismy wr6cia ze sprzedaa4 naszej Gminy do 5 lat

wstecz."

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,przygotowanie do odzyskania VAT-u poprzedzilo

szkolenie Parl z ksiggowo6ci. Musieli6my byC w pelni Swiadomi tego, czego r.rymagaf bgdzie

od nas Urz4d Skarbowy. Dzieki temu moiemy miea Srodki na r6ine inwestycje."

Radny - Pan Piotr Rydel ,,czy stadion jest jnz rczll.czorly?'

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,,na te chwile inwestyqa ta nie jest zakofczona. Dalei

bedzie kontynuowana' .

Radny - Pan Piotr Rydel ,,pytam dlatego , bo jeden z wykonawc6w, firma z telenu gminy

Rybno nie otrzymala pienigdzy. Czy rna zwr6cid sie do Gminy czy do gl6wnego inwestora?,

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,,nic nie wiem o tym, aby byl jaki6 podwykonawca. Mamy

umowy z wykonawcq i nie mamy irmych um6w i to nas wiEZe.,,

Wiecq pytari nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady poprosil o wyjasnienia paniA Zdzislawe Kanicz Skarbnik Gminy.

Pani Zdzislawa Kanic z wskazala 12:

Ad.6. Podigcie uchwal w nastgpui4cych sprawach:



Dnia 30 grudnia 2015 roku zmieniono wysokost dochod6w i wydatk6w
roku 2015 nastepuiqco:

Dochody

Dochody Grniny Rybno w roku 2015 zwigksza sig o kwote 453 527,40 zl
i po zmianie wynosze E 830 753,37 zl.

Wydatki

Wydatki Gminy Rybno w roku 2015 zmniejsza sie o kwote 136 472,60 zl
i po zmianie wynosze 26 034 5a137 zL

Pzychody

Przychody zrniejsza sie o kwote 590 000,00 zl i po zmianie w),nosz4
L 238 228,00 zl, w tym:
- inne Zr6dla (wolne Srodki) wlatosz4 1 238 228,00 zlotych.

Rozchody

Rozchody pozostaje na tym samy'm poziomie i w].nosze 1 034 40000 zl,
w tym:
- splata poZyczek ZWFOS w wysokodci 359 40Q00 zl,
- splata kredyt6w w wysoko6ci 675 000,00 zl.

Finansowanie deficltu i przeznaczenie nadwy2ki

Deficyt budzetu w wysokosci 203 828,00 zl omz planowana splata rat kredyt6w i pozyczek w
wysokosci 1 034 400,00 zl zostanie pokryta przychodami z irmych Zr6del (wolnych Srodk6w)
w wysoko5ci 1 238 22,00 zl.

Kwota dlugu

Kwota wykazana jako dlug na koniec 2015 loku jest wlarikiem dzialania: dlug
z poprzedniego roku + zaci4gany dlug w 2015 roku - splata dlugu w 2015 roku. W pozycji
tej nie uwzglednia sie dlugu zwiQzk6w, do kt6rych nale2y gmina.

Planowana kwota dlugu na koniec 2015 ioku w),nosi 2 975 163,21 zlotych.

Przewodniczqcy Rady odczytal projekt uchwaly, po czyrl.r otworzyl dyskusjg. pytan nie

wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zamknEl dyskusjg. po odczylcrru:u przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawn'.rn na ustawowy sklad Rady 15 Radrych w obecnogci 14
Radnych, glosami:
- 74 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wskzymui4cych sig"
podifla uchwale Nr XVII/f29[5 w sprawie zmiany Wieloletniei prognozy Finan8owei

Gminy Rybno na lata 2015-2020.



Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

2) zmian w bud2ecie Gmhy Rvbno na 2015 rok

Przewodniczqcy Rady poprosil o wyja6nienia PaniA Zdzislawe Kanicz Skarbnik Gminy.

Pani Zdzislawa Kanic z wskazala i2:

W dniu 30 gmdnia 2015 roku wprowadza sie zmiany nastepujqco:

Dzial 010 Rolnictwo i lowiectwo
Zwieksza sig dochody biezEce o kwote 607 242,00 zl z Vtnlljwpl,,w6w z r6znych dochod6w
i dofinarsowania wlasnych inwestycji gminy.
Zmiejsza sie wydatki majqtkowe w zadaniu inwestycinym pn.,,kojekt kanalizacji
sanitarnej Hartowiec, Dgbieri i remontu hydroforni w Hartowcu,, o kwote 28 40O00 zl
do wysokobci wykonania.

Dzial 600 Tlansport i l4czno66
Zmniejsza sie dochody i wydatki majqtkowe w wysokosci 31 00O00 zl inwestycja pn.
,,Remont osiedlowych ciqg6w komunikacyjnych, na osiedlach po bylych pGR
w Koszelewach gm. Rybno, na dz. Nr M9, 453 wg projektu ,,Remont i przebudowa drogi
wewnetrznej, na osiedlu po bylych PGR w Koszelewach gm. Rybno".

Dzial 720 Informatyka
Zmniejsza sie dochody i wyda&i biezAce w wysokok| 96 674,(fi zl do wysokosci wykonania
proiektu pn. ,,Likwidaqa barier wykluczenia cyfrowego na obszarze Gminy Rybno,,.

Dzial 750 Adminishacja publiczna
Zwigksza sig wydatki biezEce w wysokosc i.86 500,00 zl z pneznaczeniem na zakup uslug
pozosta\rch oraz zakup ushg obeimuj4cych wykonanie ekspertyz, analiz i opinii.

Dzial 754 Bezpieczeistwo publiczne i ochrona prze(iwporarowa
Zwreksza sie wydatki biez4ce w wysoko6ci 9 392,00 zl z przeznaczeniem na zakup
material6w i wyposazenia oraz zak'op uslug pozostalych w rozdziale ,,Ochotnicze shaZe
poLarnd'.
Zmniejsza sie dochody i wydatki maj4tkowe w wysokosci 27 807,00 zl -
Powiatu Dzialdowskiego dla zadania inwestycFjnego:
- p . ,,Zaktp lekkiego samochodu ratowniczo - gasniczego dla OSp

23 940.00 zl.
- pn. ,,Zalup bramy gara2owej dla OSP Zabiny" o lwore I 747,00 zl.

dohqa celowa z

Jeglia" o kwote

Dzial 755 Dochody od os6b prawnycfu od os6b fizycznych i od innych iednostek
nieposiadaj4cych osobowosci prawnei orazwydatki zwi4zane z ich poborem
Zwigksza sig dochody bie24ce w wysoko5ci 250,00 z tytulu oplat za koncesje i lrcenge.

Dzial E01 O6wiata i wychowanie
Dolonup sig przeniesienia miedzy paragrafami wydatk6w bie24cych w l.r,].sokodci
7 300,00 zl z przezrutczeniem na wynagrodzenia osobowe pracowrik6w w rozdziale
,,Oddzialy przedszkolne w szkolach podstawowych'.
Dzial 852 Pomoc spoleczna



Zwigksza s19 dochody i wyda&i bie24ce w wysokosci 1 517,00 zl z ptzeznaczen:lem
na 6wiadczenia spoleczne wg decy4i Nr FK 439/20'15 Wojewody Warmirlsko _
Mazurskiego.

Dzial 926 Kultura fizyczna
Dokonuje sig przeniesienia miedzy paragrafami wydatk6w biezqcych w wysokosci 4 000,00
zl z przeziaczenler\ia zakup uslug pozostalych.

Przewodniczqcy Rady odczytal projekt uchwaly, po czym otworzyl dyskusje. pytarl nie

wniesiono. Ptzewodnicz4cy Rady za:n*nql dyskusjg. po odczytaniu przez

Wicepzewodniczqcego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawn].m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14
Radnycb, glosami:
-74 -,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 0 - ,,wstrzymui4cych sig"
podigla uchwalg Nr XVII[3ffIS w sprawie zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2015 iok
Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

3) zmianv uchwal.v w sprawie likwidacii samozadowego zakladu bud2etowego w celu

zawi4zania sp6lki z osraniczona odnowiedzialnosci4

Wyjasnief udzielil radca prawny - Pan Zbigniew Dlzystek. Wskazal, i2 w projekcie uchwa!,
kt6ry Radni ohzyrnali nastapila zmiana redakcyjna.

Przewodnicz4cy Rady odczytal projekt uchwaly, po czym otworzyl dyskusie.

Glos zabnli:

Radny - Palr Piotr Gurgielewicz: ,, czy qlko przepompownie leZece w gestii gminy, beda

wchodzily w sklad maj4tku?"

Radca prawny - Pan Zbigniew Dizystek: ,,aby sp6lka mogla ubiegad sie o dofinansowanie do

inwestyqi jej kapital musi bya du2o wiekszy niz ten jaki zakladala uchwala z rnarca. Jej

kapital musi wyrosi ok. 1mln. Gmina nie moztwosci przekazania sp6lce 1 mln na pokrycie

kapitalu zakladowego. Jedynie co Gmina moZe wniesa do sp61ki to nieluchoiros/:i wraz z

urzqdzeniami. Dlatego pojawiaja sie inne nieruchomojci. Gmina wniesie nieruchomosci

wskazane w uchwale."

Wiecej pytan nie wniesiono. Przewodr{czacy Rady zamknql dyskusjg. po odczytanu przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gloeowaniu iawnj.m na ustaworay sklad Rady 15 Radny.h w obecno6.i 14
Radnych, glosafti:



- 72 - ,,2a",
-O - ,,ptzeciw"
- 2 - ,,wstrzymuiacych sif"
podjgla uchwalg Nr XVII[3ly'S w sprawie zmiany uchwaly w sprawie likwidacji

samorz{dowego zakladu budietowego w .elu zawi4zania sp6lki z ograniczon4

odpowiedzialno6ciq.

Uchwala stanowi zalacznik do Drotokolu.

4) ustalenia trvbu udzielania i rozliczania dotacii dla publiczn],ch i nieoublicznvch

podmiot6w oswiatowych prowadzonych na terenie Gminv Rvbno oraz trvbu i zakresu

kontroli prawidlowo6ci pobierania i wykorzvstania dotacii.

Wyja6nien udzielil ladca prawny - Pan Zbigniew Drzystek. Wskazal, i z'j'taJ],a

dotychczasowej uchwaly wynika ze zmiany ustawy o systemie oswiaty.

Inspektor - Pan Jan Sokolowski: ,,podstawA ptamA zmiany uchwaly jest ustawa o systemie

o6wiaty, kt6ra naklada na gming obowiEzek ustalenia hybu udzielania dotacji i rozliczania

dotaqi dh publicznych i niepublicznych szk6l i plac6wek o5wiatowych oraz trybu i zalresu

konboli prawidlowo6ci ich pobierania i wykorzystania. W zwlAzk:u z wprowadzeniem

zmian w ustawie o systemie oswiaty w zakresie finansowania szk6l i plac6wek publicznych i
niepublicznych prowadzonych przez podrnioty inne nit ist zachodzi koniecznosi

wprowadzenia nowych regulacji prawnych. Dotychczasowe uchwaly organ6w

stanowi4cych jst podjete na podstawie art. 80 ust.4 i art.90 usL 4 ustawy o systemie oswiaty

zachowujq moc do dnia 31 grudnia 2015 r.ir

Przewodniczecy Rady odczytal projekt uchwaly, po czym otworzyl dyskusje.

Pytai nie wniesiono. Plzewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytarill ptzez

WiceprzewodniczAcego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowarrie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obe.nosci 14
Radnych, glosamii
-14 - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrzymuiAcych sig"
podjgla uchwalg Nr XVU/432^5 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozli.zania dotacji

dla publicznych i niepublicznych podmiotdw oswiatowych prowadzoflych na terenie

Gminy Rybno ofiz ttyb\t i zakresu kontroli prawidlowo6ci pobierania i wykorzystania

dotacji.

Uchwala stanowi zahcznik do protokolu.



O godz. 11 min.10 Ppewodnicz4cy Rady zarzadzil plzerwg w obradach do godz. 11 min. 20.

Ad.T.Wolne wdoski i zapytania.

Glos zabrali:

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski: ,,kiedy bgdziemy pracowaC nad

projektami statut6w?ir

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka: ,,troche bardziej intenslna'nie trwaj4 prace nad shategi4.

My6le, 2e w styczain zrobimy spotkanie soltys6w i radnych.,'

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw MgZykowski: ,,Panie przewodnicz4cy, czy pana

zdaniem soltys rra przywilq czy obowiryek byi na sesji Rady Gminy?'

Plzewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Komacki: ,,mam obowiqzek poinformowania soltys6w .

Soltys je2eli jest na sesii ma wiecej wiadomo6ci na temat gminy czy swotej miejscowosci.

JeZeIi kto6 nie mo2e, to nie przyjdzie. Kazdy soltys dziala zgodnie ze statutem.

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski: ,,zadalem pytanie, czy soltys ma

obowiezek czy przywilej bycia na sesji wedlug Pana? Bo Pan napisal, 2e ma uprawruerue, a

jtZ inaczej wygl4da to, jak Pani Seketarz pisze. Jest uchwala m6w4ca, 2e soltys ma

obowhzek bycia na sesji.

Je2eli soltys ma przywilej bycia na sesji, to nie powinno mu sie potrEcac 1% za nieobecnosd.

Mamy uchwalg riezgod,4 z piawem, co potwierdzila RIO. Ustawa jest ustawA, a pani

Sekretarz m6wi Ze marry obowi4zek bycia na sesji.',

Przewodnicz4cy rady - Pan Andzej Kolnacki: ,,opieram sie na opinii radcy prawnego. Mam

swoj4 uchwale, kt6ra nie mo2e przekladad sie na ustawe i uchwale.',

Soltys wsi Gronowo - Pan Mroslaw Mg2ykowski: ,,je2eli z urzgdu wychodz4 dwie wersie,

sprzeczne ze sob4, Pani Sekretarz pisze, ie soltys ma obowiqzek bycia na sesii bo w],rlika to z

tre6ci uchwaly. Wiec, czy soltys ma prz)'wilej czy obowi4zek brai udzial w sesii?,,

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyja6nil kwestig udziahr soltys6w w sesji Rady

Gmimy. ,,Zgodnte z ustaw4 o samorzedzie gminnym, soltys ma uprawnienie do udzialu w
obradach Rady cminy. Natomiast inn4 kwesti4 jest uchwala o dietach dla soltys6w i iej
stawkach omz pz)?adkacb kiedy ta dieta ulega potraceniu. Uchwala Rady Gminy okre6la

kwoty potracenia za nieobecno3i soltysa na sesji rady Gminy. Uchwala ta zostala poddana

kontroli prawnej organu nadzoru i uzxra a za prawidlowQ. Organ uznal,2e potrecenie jest

zgodne z pmwem, poniewaz nie ingeruje ono w uprawnienie soltysa do bycia na se9ji. To
jest kwestia wyboru soltysa. Otrzyrral informacje o sesji, nie musi brat w niei udziafu. Nikt



nie ma prawa mu tego zarzucid. \N zwl4zktt z tyoi, Ze otrzyliirt{e dietg za coruesrecz,n4

dzialalno66 to dieta podlega potlaceniu z tego tytulu. Dieta ma charalter rekompensaty.,,

Radny - Pan Piotr Rydel ,,w sprawie zwirowni w Rumianie, w koricu otrzymali5my

pieni4dze. Otrzymalem pismo Pana W6jta, 2e pan prusiriski wptacil pienhdze za wydobycie

Zwiru. Po mojei interwencji jeszcze za poprzedniego w6jta i obecnego. pan prusirlski dalei

obiecuje, ie iego ubytki s4 wprikiem kradziezy. Jezeli m6wi pan o zaslugach, to dobrze bylo
by 2eby mieszkafcy wiedzieli, 2e to dzigki rrude ta sprawa zostala zalatwiona. Czy iest
mo2liwo6a stwierdzenia ile Gmina stacila?

Sprawa Zwiru zwiTza:\a jest z dtoga na Lesiaku. ZloZylem wnioEek do gminy o

udostgpnienie dokument6w do sprawy, kt6rq ptowadzi komisja specjalna. po dokonaniu

ustalerl przedstawie wldki pracy komisji."

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,wcze6niej skladane deklaracje byly bliskie zeru. pan

Piotr Rydel wskazal, 2e jest tam zwirowda. Poslana zostala tam konhola. Kontrole deklaracji

podatkowych przynoszq wyrnieme efersty.

Droga na Lesialu- jak tylko urz4d zbierze te dokumenty, to zostanq komisii udostepnione. ,

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski: ,,Panie W6jcie, czy w przysz\,m roku

bgdzie kanalizowanie grniny?

Kiedy Gmina przekaze solectwu Gronowo 4 dzialki, zloiylernwriosek w tej sprawie.,'

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,wodociagowanie bedzie kont).nuowane. Zostala ieszcze

ulica Lubawska" zabudowania miedzy Hartowcem a Truszczynami oraz wsie Gr4dy,

Kopaniarze, Wery, leglia. W 2015 roku nadal bgdzie to kont'.nuowane. Jak tytko pojawi4 sie

Srodki bgdziemy aplikowai r6wniei o Srodki zewnetrzne.,'

Soltys wsi Gronowo - Pan Miroslaw Mg2ykowski:,, w Gronowie jeszcze cztery gospodarstwa

nie majE dostepu do u/odociqgu."

W6it - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,bgdzie to kontynuowane. Rozbudowg robi Gmina, zas

za ptzyl4cze placika;dy sam. Co do dzialek, to bede jeszcze z Radnymi dyskutowal na ten

temat.'

Radny - Pan Dariusz Kartnwski: ,dzisiejszy dziel1 jest ostatnim dniem pracy doktora parla

Kwa6niewskiego. Kto w zamian bgdzie pracowal?,,

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,kierownicy jednostek majE swobodg w zatrudnianiu.

Doktor Kwasniewski odchodzi do iff€j jednostki. Nie mozemy go zmusii Zeby u nas

pracowal.rl



Mieszkariec wsi Rybno - Pan Meller: ,,w swojej kampanii wyborczej podkre6lal Pan W6jt

koniecznosd prz).wr6cenia filii Osrodka Zdrowia w Koszlewach. Czy wi.dzi pan potrzebe

przywr6cenia tq f ii? Jezeli tak, to kiedy, a jezeli nie, to z jakiego powodu?,,

W6jt - Parr Tomasz Wegrzynowski: ,,fomahrie to filia zostala zlikwidowana uchwala. Teraz

musielibysmy tworzy( to od podstaw, a wiaZe sie to z kosztem ok. 500ty5. Jeieli chodzi o

kadre - to jest. Dzisiaj blokuje nas ten urydatek-500ty6. Nie mamy 2adnego budynku. Na

chwilg obecn4 wazniejsza jest sprawa wody. Na razie wstrzymamy sie. Nie zapomnialem o

tt'm. Potrzeba jest bgdziemy pr6bowali ten problem rozwiqzad. Osrodek w Rybnie mamy

rozbudowaa z lacji stacji pogotowia. Tlzeba rozbudowad gabinet m.in. fiioterapeuty,

logopedy."

Mieszkaniec wsi Rybno - Pan Meller: ,,czyli nie bgdzie Pan strategicznie wchodzil w

przywr6cenie filii w Koszelewac[ a hgdzie Palr kladl nacisk na rozbudowg osrodka w
Rybnie?"

Wojt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,n to nie tal na dzisiaj tworzenie filii Obrodka Zdrowia

w Koszlewach obarczone jest przepisami i kosztami. Wiem takie s4 potzeby inwestowania

w slu2bg zdrowia. Jak na razie nie mamy takich pienigdzy na budowg.,'

Mieszkaniec wsi Rybno - Pan Meller: ,, czyll biefle pan pod uwage takq mo2liwo56 w
nastepnych latach kadencji? B€dzie Pan podejmowal takq pr6be?,'

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,tak, nasz osrodek w Rybnie dobrze funkcjonuje. My6l9,

2e ta rozbudowa korzystnie wplFrie."

Mieszkaniec wsi Rybno - Pan Roman Jaroszewski: ,,przed wybommi, w kampanii du2o pan

obiec)'wal. Osrodek Zdrowia w Koszelewach tez pan obiec],wal. M6wil pan o szkole i
boisku. Zacz4l Pan kadencje od dzielenia mieszkafc6w. pan jako W6jt powinien jednoczyd

mieszkarlc6w. "

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,, doskonale pamietam, co obiecywalem. Na to lnam

cztery latd. Uwazam, 2e byly one realne.

Zesp6l Szk6l- w tym roku poprawimy tylko bezpieczefstwo na klatce schodowej. W
zwi4zkn z likwidacj4 gimnazjum nie rra potrzeby rozbudowy tej szkoly. Staniemy przed

innym problemem, rozbudowq szk61 podstawowych. Utworzenie filii Osrodka Zdlo\a.ia w
Koszelewach to trudne zadanie.

Boisko przy szkole, bedziemy naprawiaa w 2016 roku.',

Radna Rady Powiatu Dzialdowskiego - pani Magdalena Arczykowska dokonala

podsumowania korlczEcego sie roku budzetowego_,'

l0



Radny - Pan Bogdan Wantowskir ,,slyszalem,2e w jednej ze szk6l w Rybnie nie bgdzie

realizowany program logopedii."

Sekretarz - Pani Jolanta Jendrycka: ,,nie znam zaktesu programq s4 pewne ograniczenia.

My6le, ie Pan Jan Sokolowski odpowie na to pytanie."

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,je2eli szkoty nie otrzymajq dofinansowania, czy bedziemy

ten program realizowaf ze Srodk6w gminy?'l

Sekretarz -Pani Jolanta Jendrycka: ,,przygotowujemy wnisoel zobaczymy jak to bedzie

wygl4dad."

Mieszkaniec wsi Rybno Pan Meller: ,,czy jako mieszkaniec mogg zabieraC glos na sesii tylko

w punkcie dotyczacym wolne wnioski i zapytani& tak samo na komisjach. Czy moge bral

czyrmy czy bleny rdzi,al?'

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki: ,,kaidy mieszkarriec ma prawo udzialu w
komisjach. To czy Pana udzial bgdzie bierny czy czyrny to j!2 jest w gestii poszczeg6lnych

przewodniczErych. Jezeli chodzi o sesje, to Przewodnicz4cy rllloie udzielid glosu tylko w
punlcie dotycz4cym wolnych wniosk6w i zapytan,,,

Mieszkaniec wsi Rybno Pan Meller ,,zabieranie glosu nie wynika ze Statutu. Jeieli chodzi o

czynne i bieme prawo, to mallr tu na mys[ czy moge tylko przl St i sfuchai czy te2 zabterai

glos w dyskusji? '

tys wsi Rybno - Pan Henrk WiSniewski: ,,czy soltysL moga otrzym],waa informaqe o

posiedzeniach komisii?"

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Kornacki: ,,mysle, Ze nie ma tu przeszk6d

Radna Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pani Magdalma Anczykowska: ,,czy na tE sali

zmieniq sie warunki, bo soltysi piszA na kolanach.,,

Skarbnik - Pari Zdzislawa Kanicz: ,,zostan4 zakupione krzesla ze stolikarni. Je2eli chodzi o

fundusz solecki, to bgdq spo&ania, proszg te2 pamietad, 2e wielkosd fuaduszu jest na cah
rok kalendarzowy."

Mieszkaniec wsi Rybno - Pan Meller: ,,wracaiEc do uchwaly w sprawie kodeksu eqrki

ndnego, czy ta uchwala zostala podjgta z naruszeniem przepis6w prawa?,,

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek | ,,takie uchwaly funkcjonujq. Kazdy z obr.wateli ma

prawo udzialu w zetraniach, obndach organ6w kolegialnych Rady Gminy. Co do

zabierania glosu- co do zasady na sesji w punktach dotyczAcych podejmowania uchwal

prawo glosu przysluguje Przewodniczacemu i Radny. Je2eli za6 przewodnicz4cy udzieli
glosu innym osobom, to owszem. W wolnych wnioskach ten udzial jest nieskrepowany.

lt



Radny - Pan Piotr Rydel: ,,do kogo mam siq zglosi6, aby dzieci mlodzieZ mogly bezplatnie

korzyst^t z sali w OSiR. Jeste6my przygotowani do boiska w Rumianie. Zostaly usuniete

zakrzaczeria i gdyby Gmina zablala te pozostalosci.,'

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,dzieci nie ponoszq oplaty za korzystanie z hali. Istnieje

du,o sekcji i kwestia korzystania za hali musi zostad uporz4dkowana.

Boisko - pniaki zostanE usuniete."

Soltys wsi Rybno- Pan Henryk Wi6niewski: ,,chcialbym aby w nowy roku podjqC decyzjg w
sprawie studzienek na ulicy Wyzwolenie, przy kosciele i kolo pani Wiergowskiei',.

W6jt - pan Tomasz Wggrzl'nowski: ,,myslimy nad tym, aby to uregulowai.',

Radry - Pan Piotr Gurgielwicz: ,,gdyby mo2na bylo sprawg tych studzienek uregulowai

calo6ciowo. Na ulicy Lubawskiej tez jest taki problem.r,

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,,powstala sp6lka, czy bedzie ona podlegala pod gming?'

W6jt - Pan Tomasz Wggzynowski: ,,wszystkimi sprawami bgdzie zaimowala si9 sp6lka.

Cz96ci maiatku sp6lka bedzie u a6cicielem, ale czg6a bedzie miala tez tylko w zarzqdzie],

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Bogdan Koparlski wskazal, 2e problem

deszcz6wki &ystepuje r6wnie2 w Hartowcu po budowie wiaduktu.,'

Wiecej pytan nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komncki podziekowal za wsp6lplacA w mijajacym rok

Ad.8.Zamknigcie obrad.

O godz.12:45 Pzewodniczqcy Rady Pan Andzej Komacki - wobec wyczerpania porzqdku
obrad z€mknal obrady XVII sesji zwyczajnej Rady cminy Rybno.

Na tym prctok61 zakofczono.
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